
Voorzitter, 
 
We zullen in Boxtel keuzes moeten gaan maken om de gemeente financieel 
gezond te houden. Daar waren we ons met elkaar al van bewust, maar ook 
deze begroting bevestigt dat weer. De begroting is namelijk nog niet 
structureel in evenwicht en steeds moeten alle zeilen worden bijgezet om de 
begroting sluitend te krijgen.  
 
Het is de laatste begroting die wij in deze bestuursperiode krijgen voorgelegd 
en ook de laatste in aanloop naar de kerntakendiscussie. Terecht en ook niet 
meer dan logisch dat hier geen nieuw beleid meer in wordt voorgesteld. 
Helaas worden we als gemeente echter ook steeds weer geconfronteerd met 
financiële tegenvallers. Dit maakt het niet makkelijk en ook blijft de vraag wat 
de daadwerkelijke financiële gevolgen van het Corona-virus op de 
gemeentelijke financiën gaat zijn en hoe de herverdeling van het 
gemeentefonds voor onze gemeente gaat uitpakken. Het blijven dus onzekere 
tijden.  
 
Woningbouw in alle kernen is voor Combinatie95 topprioriteit. In de afgelopen 
periode hebben we met veel energie weerstanden weten te overwinnen. Alles 
staat nu in de steigers om de komende jaren 1.000 tot 1.500 woningen bij te 
bouwen. Wij zijn blij dat de inspanningen nu ook echt zichtbaar worden, 
doordat op meerdere plekken de schop letterlijk in de grond is. Wij gaan er 
vanzelfsprekend van uit dat ook het komende jaar hier stevig op wordt 
doorgepakt en alle kernen snel aan bod komen. Daarnaast vragen wij 
aandacht voor het hard maken van nieuwe bouwlocaties voor de termijn na 
2025. Wij begrijpen dat ook daar in stilte al veel werk voor verzet is en dat 
werk moet snel verzilverd worden. 
 
Ook moet er serieuze aandacht zijn voor bijzondere woonconcepten, zoals 
Tiny houses en het concept Knarrenhof of andere varianten die Ouderen in 
Regie voorstelt. Eerder vroeg Combinatie95 hier al aandacht voor en is 
toegezegd dat bij nieuwe bouwprojecten het aspect gemeenschapszin een 
plek krijgt, bijvoorbeeld door middel van een gezamenlijke huiskamer of tuin of 
elektrisch deelvervoer.  
 
Combinatie95 staat voor de energie- en klimaattransitie. De opgave waarvoor 
we met elkaar staan is groot. Combinatie95 is van mening dat nog regelmatig 
onvoldoende wordt beseft dat deze opgave ook veel win-win kansen biedt en 
ook juist geld oplevert. Een duidelijk voorbeeld daarvan is de financiële 
opbrengst van het zonneveld waarvoor Combinatie95 eerder een motie 
indiende. Dat zonneveld - van ca. 20 hectare – kan gemiddeld per Boxtels 
gezin jaarlijks 100 euro besparing opleveren. En, het levert de gemeente circa 
120.000 euro per jaar op in plaats van de ca 15.000 euro aan pacht die nu 
jaarlijks wordt ontvangen. Dat is dus 1,5 miljoen extra in 15 jaar. Wie kan daar 
nu op tegen zijn?!  



 
Combinatie95 roept steeds op om onze inwoners vooral ook met de lusten van 
de energie- en klimaattransitie in aanraking te laten komen. Dit is daarvan een 
goed voorbeeld en dat geldt ook voor de elektrische deelauto’s die door de 
ambtelijke organisatie gebruikt worden en in de avonduren en weekenden ter 
beschikking van onze inwoners zijn.  
 
Combinatie95 is altijd al voorstander geweest van een autovrije markt en wij 
hebben dat dan ook steeds uitgedragen. De afgelopen tijd hebben we mogen 
ervaren dat Boxtel hierdoor een echt bruisend centrum had. Vrijwel iedereen 
die Combinatie95 er over heeft gehoord was erg enthousiast en zei dat de 
markt al veel eerder permanent autovrij had moeten zijn. We hebben hier 
recent ook schriftelijke vragen over gesteld, omdat wij en velen met ons van 
mening zijn dat het een echte impuls voor het centrum is en we deze kans niet 
mogen laten liggen! Wij verwachten dan ook dat hier serieus werk van wordt 
gemaakt en er een gedragen plan hiervoor komt. U schrijft in antwoord op 
onze vragen dat u eerst de evaluatie afwacht. Combinatie95 kan hiermee 
leven als die evaluatie maar snel gebeurt en het college meteen acteert als de 
evaluatie uitwijst dat een overgrote meerderheid een definitieve autovrije markt 
wil. Wij vragen u om dat hier toe te zeggen? 
 
In deze begroting worden extra maatregelen genomen in het sociale domein 
om de kosten te drukken. Dat iets wat we natuurlijk liever willen voorkomen, 
maar helaas noodzakelijk is gebleken. Combinatie95 onderschrijft de 
uitgangspunten die hiervoor zijn genomen, namelijk dat is gekeken naar 
maatregelen die zo weinig mogelijk impact hebben op onze inwoners en de 
samenleving. En dat niemand tussen wal en schip mag vallen. We moeten 
aandacht hebben en houden voor de kwetsbare inwoners in onze gemeente. 
Dat geldt in de volle breedte, dus zowel voor jongeren als voor de groeiende 
groep ouderen. De solidariteit en creativiteit uit de coronacrisis moeten we 
daarbij vasthouden en verder uitbouwen.  
 
Ondanks extra maatregelen die zijn genomen, blijft de stand van de algemene 
reserve zorgelijk. Ook het weerstandsniveau en de solvabiliteit, de mate 
waarin wij als gemeente in staat zijn aan onze financiële verplichtingen te 
voldoen, blijft om aandacht vragen. In de kerntakendiscussie zullen keuzes 
moeten worden gemaakt om deze aspecten te versterken zodat onze 
gemeente ook in de toekomst onverwachte tegenvallers kan opvangen.  
 
In de begroting zijn nog niet de baten en lasten voor Esch begroot. Deze 
worden begin 2021 in de begroting ingebracht. Dat is conform de regelgeving, 
maar roept wel de vraag op wat de financiële impact daarvan op het Boxtelse 
gaat zijn. Onze vraag aan de portefeuillehouder is of hier al iets over valt te 
zeggen.  
 



Tot slot voorzitter, Combinatie95 kijkt altijd kritisch naar de lastendruk van 
onze inwoners. Doordat de OZB niet meer dan trendmatig stijgt en de tarieven 
voor afvalstoffen- en rioolheffing door een daling van de rente naar beneden 
kunnen, neemt de lokale lastendruk minder dan trendmatig toe. Dat kunnen wij 
alleen maar toejuichen.  
 
Tot zover. 
 
  
 
 


